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ΑΝΑΦΟΡΑ 

Προς Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, κ. Κ. Πιερρακάκη και την 

Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, κ. Σ. Ζαχαράκη 

Θέμα: Να πραγματοποιηθεί η σύγκλιση των δικαιωμάτων των τριτέκνων εκπαιδευτικών με 
τους πολύτεκνους. 

 

Με επιστολή του, ο Πανελλήνιος Σύνδεσμος Τριτέκνων Εκπαιδευτικών «η Σοφία» αναφέρεται στη 
ρητή δέσμευση του Πρωθυπουργό, από τη ΔΕΘ, τον περασμένο Σεπτέμβριο για τη σύγκλιση των 
δικαιωμάτων των τριτέκνων εκπαιδευτικών με τους πολύτεκνους. Συγκεκριμένα, τόσο οι τρίτεκνοι 
εκπαιδευτικοί όσο και ο Σύνδεσμος τους προχώρησαν σε ενέργειες αναφορικά με τη διεκδίκηση 
της δέσμευσης του πρωθυπουργού για τη σύγκληση και την πλήρη εξομοίωση με την ειδική 
κατηγορία των πολυτέκνων αναφορικά με τις εγκυκλίους για τις μεταθέσεις και τις αποσπάσεις. 
Ωστόσο μέχρι σήμερα, δεν έχει γίνει καμία ενέργεια από το κράτος για την υλοποίηση των δίκαιων 
αιτημάτων των τρίτεκνων εκπαιδευτικών που αποτέλεσαν και δέσμευση του πρωθυπουργού.  

Παρακαλώ ενημερώστε μας για τις σχετικές προθέσεις και τις ενέργειές σας για την εύρεση των 
καταλληλότερων λύσεων αναφορικά με το ζήτημα. 
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Αξιότιμε/μη κύριε/α βουλευτά, 

ως πανελλήνιος σύλλογος τρίτεκνων εκπαιδευτικών ΠΑ.ΣΥ.Τ.Ε. «Η 

Σοφία» σας στέλνουμε τη συγκεκριμένη επιστολή για να σας 

εκφράσουμε τον προβληματισμό  και την δυσαρέσκειά μας για τις 

ενέργειες που έχουν γίνει μέχρι τώρα σχετικά με το ζήτημα της 

σύγκλισης των δικαιωμάτων των τρίτεκνων με τους πολύτεκνους. Όπως 

σας έχουμε γνωστοποιήσει σε προηγούμενη επιστολή μας, ο 

Πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης στις 08/09/2024 από το βήμα της 

διεθνούς έκθεσης Θεσσαλονίκης, ανακοίνωσε την σύγκλιση των 

δικαιωμάτων των τρίτεκνων με τους πολύτεκνους.   

Έκτοτε εμείς αρχικά ως τρίτεκνοι εκπαιδευτικοί και στη συνέχεια 

οργανωμένα ως σύλλογος προχωρήσαμε σε ενέργειες με σκοπό τη 

διεκδίκηση ΟΧΙ ΜΟΝΟ ΤΗΣ ΔΕΣΜΕΥΣΗΣ ΓΙΑ ΣΥΓΚΛΙΣΗ, αλλά σύμφωνα 

με τις πρωθυπουργικές δεσμεύσεις, της ΠΛΗΡΟΥΣ ΕΞΟΜΟΙΩΣΗΣ μας 

με την ΕΙΔΙΚΗ ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ ΤΩΝ ΠΟΛΥΤΕΚΝΩΝ σε ότι αφορά στις 

εγκυκλίους των ΜΕΤΑΘΕΣΕΩΝ ΚΑΙ ΑΠΟΣΠΑΣΕΩΝ. 

Αναλυτικότερα ζητάμε την ένταξη των τρίτεκνων εκπαιδευτικών στις 

κατά προτεραιότητα μεταθέσεις και αποσπάσεις, με τις ίδιες 

προϋποθέσεις που ισχύουν για τους πολύτεκνους [άρθρο 13 του π.δ. 

50/1996 (ΦΕΚ 45Α’) όπως τροποποιήθηκε με το άρθρο 55 του ν. 

4653/2020 (ΦΕΚ 12Α’) για τις Μεταθέσεις και παρ. 5 του άρθρου 62 του 

ν. 4589/2019 (13Α΄) όπως διαμορφώθηκε με την προσθήκη εδαφίου με 

το άρθρο 17 του ν. 5128/2024 (118Α) για τις Αποσπάσεις]. 

Προκειμένου να εισακουστεί η φωνή μας και να γνωστοποιήσουμε τα 

δίκαια αιτήματά μας, όλο αυτό το διάστημα αγωνιζόμαστε ανελλιπώς με 

σκοπό τη δικαίωση. Συγκεκριμένα έχουμε έρθει σε επικοινωνία με 

βουλευτές από όλες τις πολιτικές παρατάξεις της βουλής ζητώντας άμεση 

και έμπρακτη στήριξη στο δίκαιο αίτημά μας. Συγκεκριμένα ερώτηση στη 

βουλή σχετική με το θέμα μας έχουν κάνει η βουλευτής ΣΥΡΙΖΑ κα Ρένα 

Δούρου με άλλους 20 βουλευτές του κόμματος, οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ 

- ΚΙΝΑΛ Παραστατίδης και Καζάνη έχουν καταθέσει αναφορά. Ακόμη 

μας έχει στηρίξει ο ανεξάρτητος βουλευτής του νομού Ξάνθης, κ. Μπαράν 

Μπουρχάν. Επιπλέον και ο βουλευτής της ΝΔ στη Φλώρινα κ. Σταύρος 

Παπασωτηρίου, έκανε ερώτημα για το θέμα μας στη βουλή και ο υπουργός 

του απάντησε με τον νόμο ότι δεν είμαστε πολύτεκνοι για να δικαιούμαστε 

όσα ζητάμε.  
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Ακόμη ο  βουλευτής Δωδεκανήσου Μάνος Κόνσολας έκανε δεύτερο 

ερώτημα στη βουλή με την εύλογη απορία πώς εφόσον θέλουμε μια 

ολιστική προσέγγιση στο δημογραφικό αφήνουμε απ'έξω αυτό το αίτημα.  

Αρωγή στο δίκαιο αγώνα μας ζητήσαμε και από την εκκλησία η οποία 

τάχθηκε και αυτή στο πλευρό μας. «Μας στηρίζουν μέχρι στιγμής οι 

Μητροπολίτες Ρόδου, Σύρου, Πιερίας και Κίτρους, Εορδαίας και 

Φλωρίνης, Σερβίων και Κοζάνης, Μαρωνείας και Κομοτηνής, ενώ ο 

αρχιεπίσκοπος κ.κ. Ιερώνυμος διαβίβασε επιστολή μας στον Γενικό 

Γραμματέα Θρησκευμάτων κ. Γιώργο Καλαντζή. Συμπαράσταση έχουμε 

λάβει και από τοπικές ΕΛΜΕ όπως της Κορινθίας όπου με πρόσφατη 

επιστολή της προσυπογράφει το δίκαιο αίτημα του Πανελλήνιου Συλλόγου 

Τρίτεκνων Εκπαιδευτικών ( ΠΑΣΥΤΕ) για την πλήρη εξίσωση των 

δικαιωμάτων των τρίτεκνων με τους πολύτεκνους και την υπαγωγή των 

τρίτεκνων εκπαιδευτικών στην ειδική κατηγορία των πολύτεκνων σε ό,τι 

αφορά στις εγκυκλίους των μεταθέσεων και των αποσπάσεων και καλεί 

την Ο.Λ.Μ.Ε. να το υποστηρίξει. 

Παράλληλα για να ενημερωθεί ο υπόλοιπος κόσμος ότι εμείς δεν είμαστε 

καμία ελίτ και δεν λειτουργούμε εις βάρος του συνόλου, αλλά ίσα ίσα αυτό 

που προτείνουμε από τη μία δεν επιβαρύνει τον κρατικό προϋπολογισμό 

και από την άλλη θα δώσει άμεση λύση στο χρόνιο πρόβλημα της 

υπογεννητικότητας, έχουμε φιλοξενηθεί από ραδιοφωνικές και 

τηλεοπτικές εκπομπές. Επίσης ο τύπος πανελλαδικής εμβέλειας φιλοξενεί 

τακτικά άρθρα μας. Αρκετοί συνάδελφοι, μέλη του συλλόγου 

δημοσιοποιούν τις προσωπικές τους ιστορίες και την ταλαιπωρία που 

υφίστανται οι ίδιοι και οι οικογένειές τους, προκειμένου να ασκήσουν το 

επάγγελμά τους και με πόνο ψυχής εκθέτουν τα σοβαρά προβλήματα 

βιοπορισμού που αντιμετωπίζουν καθώς συντηρούν δύο ή και παραπάνω 

νοικοκυριά με τον βασικό μισθό του δημόσιου εκπαιδευτικού. 

Εκπαιδευτικοί κυριολεκτικά ψυχικά και σωματικά εξαθλιωμένοι οι οποίοι 

περιμένουν με αγωνία τις πρωθυπουργικές εξαγγελίες να υλοποιηθούν 

όμως μέχρι τώρα εισπράττουν μια αδικαιολόγητη και σκληρή αδιαφορία.  

Τα μέλη του συλλόγου μας απελπισμένα και απογοητευμένα από την 

αδιαφορία των κυβερνόντων σχετικά με τις δυσκολίες που υφίστανται, 

κατέθεσαν αίτηση για κατ’ εξαίρεση απόσπαση λόγω τριτεκνίας στο 

ΚΥΣΔΕ ΚΑΙ ΚΥΣΠΕ αντίστοιχα. Τα μέλη κατέθεσαν μαζί με την αίτησή 

τους και υπόμνημα αναφέροντας και άλλους σοβαρούς λόγους που 

αιτούνται απόσπαση στον τόπο κατοικίας τους όπως οικονομικούς και 

υγείας. Δυστυχώς η απάντηση του ΚΥΣΔΕ στην συνεδρίαση της 
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27/12/2024 ήταν αρνητική, αποδεικνύοντας για ακόμα μια φορά το 

σκληρό πρόσωπο του νόμου και βυθίζοντας τους τρίτεκνους 

εκπαιδευτικούς σε μεγαλύτερη απόγνωση και απελπισία καθώς και 

απογοήτευση για τον τρόπο λειτουργίας των μηχανισμών ενός κράτους 

πρόνοιας.   

Συμπαράσταση και έμπρακτη αρωγή στο δίκαιο αίτημά μας προσπάθησαν 

να βρουν απελπισμένες μητέρες, τρίτεκνοι εκπαιδευτικοί και μέλη του 

συλλόγου. Τσακισμένες ψυχολογικά και με ελπίδα την ενσυναίσθηση και 

την κατανόηση μητέρας προς μητέρα, αποφάσισαν να στείλουν επιστολή 

στην σύζυγο του πρωθυπουργού, κυρία Μεράβα Μητσοτάκη, η οποία 

είναι και αυτή τρίτεκνη,  εκθέτοντας αναλυτικά τα ψυχολογικά και 

βιοποριστικά προβλήματα που αντιμετωπίζουν αφού έχουν αναγκαστεί να 

αφήσουν πίσω τους την οικογένειά τους για να ασκήσουν τα επάγγελμα 

που σπούδασαν. Σιγή και πάλι καθώς απάντηση δεν έχουμε λάβει.  

Η ταλαιπωρία και η απόγνωση όμως δεν βασανίζει μόνο τους τρίτεκνους 

εκπαιδευτικούς, αλλά και τις οικογένειές τους και ιδιαίτερα τα παιδιά τους 

τα οποία στερούνται την μητρική ή την πατρική στοργή. Με αφορμή τις 

γιορτινές ημέρες και με μόνο κίνητρο την ενότητα της οικογένειας, η αγνή 

τους ψυχούλα τα οδήγησε να γράψουν γράμμα στον Άγιο- Βασίλη 

ζητώντας όχι κάποιο υλικό αγαθό, αλλά να μην αποχωριστούν τους γονείς 

τους, αποδεικνύοντας ότι η καρδούλα τους έχει πληγωθεί πολύ από τον 

πόνο του αποχωρισμού καθώς και της απουσίας των γονιών τους. Η 

συγκεκριμένη επιστολή είχε τεράστια απήχηση στα Μ.Μ.Ε.  

Δυστυχώς όμως μέχρι σήμερα δεν έχει γίνει καμία ενέργεια με σκοπό την 

υλοποίηση του δίκαιου αιτήματός μας και ενώ σε τηλεοπτικές εκπομπές, 

μέλη της κυβέρνησης όπως η υφυπουργός Μεταναστευτικής πολιτικής, 

κυρία Βούλτεψη, δεσμεύτηκαν δημοσίως ότι το αίτημά μας θα 

πραγματοποιηθεί, αυτό που εισπράττουμε είναι μια αδικαιολόγητη σιωπή 

και αδιαφορία.   

Εν όψει λοιπόν της ψήφισης των τομέων για το που θα συγκλίνουν τα 

δικαιώματα των τρίτεκνων με τους πολύτεκνους, σας ζητάμε για ακόμη 

μια φορά να μεριμνήσετε έμπρακτα και δραστικά με σκοπό την άμεση 

επίλυση του αιτήματός μας, το οποίο σας υπενθυμίζουμε ΔΕΝ ΕΠΙΦΕΡΕΙ 

ΚΑΜΙΑ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΔΑΠΑΝΗ ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟΣΙΟ. Εμείς από την 

πλευρά μας δεν θα σταματήσουμε τον δίκαιο αγώνα μας μέχρι να 

δικαιωθούμε. Άλλωστε  μόνο έτσι μπορεί να δοθεί ουσιαστικό 

περιεχόμενο στο συνταγματικά κατοχυρωμένο δικαίωμα των πολύτεκνων 
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για ειδική φροντίδα από το Κράτος (άρθρο 21 παρ. 2 του Συντάγματος) ως 

έκφραση αλληλεγγύης και φροντίδας της κοινωνίας.  

Με τη βεβαιότητα ότι το ζήτημά μας θα εξεταστεί από την πλευρά σας, 

αυτή τη φορά, με τη δέουσα σοβαρότητα και ΑΜΕΣΑ. 

                                                                       Με τιμή/ εκτίμηση 

                  ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟΣ ΣΥΛΛΟΓΟΣ   ΤΡΙΤΕΚΝΩΝ 

ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΏΝ ΄Η ΣΟΦΙΑ  ́ 

                                                                                    


	Θέμα: Να πραγματοποιηθεί η σύγκλιση των δικαιωμάτων των τριτέκνων εκπαιδευτικών με τους πολύτεκνους.



